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Братья-близнецы
Такое явление как близнецы в нашем 

обществе не ново и давно не вызывает 
удивлений. Близнецы рождаются доволь-
но часто и составляют среди нас значи-
тельное число. 

8 стр.

Университет 
батыры 

«Қозы Көрпеш-Баян Сұлу» күніне орай 
«ҚМУ MAN-2016» байқауы өтті. Байқауда 
экономикалық факультетінің студенті Жа-
найдар Ғалым жеңіске жетті. 

5 бет

Көңілден шыққан 
кездесу
Журналистика мамандығының жоғары 

курс студенттері облыстық «Қостанай 
таңы» газетінің ұжымымен кездесті. 

2 бет

Мисс КГУ 2016
В предпоследний день марта, в акто-

вом зале КГУ им. А. Байтурсынова про-
шло великолепное мероприятие – «Мисс 
КГУ 2016».

4 стр.

В КГУ прошла "Асық Party"

Анар БАРСАКБАЕВА, 
заместитель декана по 
воспитательной работе, 
гуманитарно-социальный 
факультет

В целях поддержания 
здорового образа жизни, 
популяризации националь-
ных игр среди молодежи в 
КГУ впервые был проведен 
"Асық Party". 

Всё чаще в Казахстане 
горожанами устраивают-

ся вечеринки, где гвоздем 
становится игра в асыки. 
Игра в кости - одна из са-
мых старинных, ей боль-
ше 40 тысяч лет. Сейчас 
она осталась лишь в ред-
ких странах – в том числе 
и в Казахстане. Асык ату — 
это спорт во всех его про-
явлениях, игру можно от-
нести и к интеллектуаль-
ным видам, как шахма-
ты и тогыз кумалак. Здесь 
нужна ловкость, глазо-
мер, координация, мет-
кость, скорость, смекалка. 

Обязательно тактическое 
и логическое мышление. 
Главное не только метко и 
быстро бросать асыки, но 
и просчитать варианты на 
несколько шагов вперед.

Асык–party - это не со-
ревнования, а флеш-моб 
по–казахстански, новая 
форма досуга для молоде-
жи. Сначала в стране по-
явились домбра – party, 
когда молодые люди вы-
ходили на площади горо-
дов, играли, а вокруг со-
бирались поклонники 

игры на национальных 
инструментах. Затем у од-
ного журналиста из Аста-
ны появилась идея асык – 
party. Он собрал всех же-
лающих и организовал 
первую игру на площади 
у Байтерека. Волна таких 
же пати прокатилась по 
всей республике.

Инициаторами "Асық 
Party" в Костанае выступи-
ли студенты 3 курса спе-
циальности "Журналисти-
ка" гуманитарно-социаль-
ного факультета. Филоло-

ги не остались в стороне, 
также присоединились к 
организации данного ме-
роприятия. Модераторы 
"Асық Party" - куратор Се-
итова Саян Тельмановна 
и студент Кенжеғұл Жан-
болат провели такие игры 
как "Асық ату", "Қызыл 
ту", "Сақина салу". Мо-
лодежь приняла актив-
ное участие в националь-
ных играх. Но  среди всех 
участников  были опреде-
лены лучшие из лучших. 
Это  Аманбаев Наурызбай 

и Боранбай Мағжан! Меро-
приятие нашло отклик сре-
ди участников и зрителей, 
поэтому решено проводить 
"Асық Party" традицион-
но. Благодарим организа-
торов, участников; желаем 
творческих успехов и даль-
нейших побед!

В Казахстане уже созда-
на федерация игры в асы-
ки, в первую очередь, для 
ее популяризации. В реги-
онах открыты филиалы и 
выпущена книга с прави-
ла игры.
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Табиғат – тал бесік

Студенттер көшет 
отырғызды

Бөлтірік НҰРТАЙ,
ГӘФ журналистика 
мамандығының 3-курс 
студенті.

Көктем келісімен 
Қос  танай қаласының 
тұр  ғындары "Бүкіл-
қазақстандық ағаш отыр-
ғызу" акциясын белсенді 
түрде бастап кетті. Акция 
бойынша облыс орталы-
ғында   3000 көшет отыр-
ғызылды. Игі жобаға 
Қос танай мемлекеттік уни-
верситеті журналистика 
ма мандығының 3-курс сту-
денттері де үлес қосты. 

Еліміздің ең таза қала
ларының бірі болып сана ла

тын өңір тұрғындары оның 
ішінде жасы мен кәрісі бі
рігіп қаланың әр жеріне 
ағаш отырғызды. Универ
ситетіміздің алдындағы ор
талық саябаққа облыстық 
әкім шіліктің бастамасымен 
тазалық шаралары мен ағаш 
отырғызу жұмыстары жүр
гізілді. Бұл шараның басты 
мақсаты қаланы көркейту, 
қоқыстан тазарту, сонымен 
қатар жастарды тәрбиелеу. 
Тәуелсіздік таңы атқалы өз 
бастауын алған бұл шара 
ауқымын әлі де кеңейт пек. 
Тамаша бастамаға журна
листика мамамндығының 3 
курс студенттері де үлес 
қос ты. Қаламыз таза болса 
біздің де көңіліміз көтеріңкі 
болары анық.

Махаббат, қызық, мол жылдар...

Ғашықтар күнін атап өтті

Арайлым 
ҚАБИМОЛДАҚЫЗЫ,
ГӘФ журналистика 
мамандығының 2-курс 
студенті.

15 сәуір күні еліміздің 
бірқатар өңірлерінде жастар 
арасында «Қозы Көрпеш - 
Баян Сұлу», яғни «Ғашықтар 
күні» аталып өтіледі. Себебі, 
15 сәуір – Махаббат мейра-
мы. «Ғашықтар күні» туралы 
идеяның тарихы негізінен 
тоқ саныншы жылдардан 

бас талады. 1990 жылдары 
қазақ тілді БАҚ-тар «Қозы 
Көрпеш-Баян Сұлу» секілді 
махаббат символдарының 
құрметіне белгілі бір күнді 
мереке ретінде тойлау ту-
ралы бастама көтеріп, ол 
көпшілік тарапынан қол дау 
тауып, Алматыда Ғ.Мү сі-
репов атындағы жастар 
теат рында арнайы кештер 
ұй ымдастырылған.

Әр дәуірдің өзінің Қо зысы 
мен Баяны болады. Уақыт өте 

келе олардың есімдері де та
рих парақтарында алтын 
әріппен жазылып қалады. 
Иә, университет қабыр
ғасында жүрген студенттер де 
соны армандары сөзсіз. Әри
не, оны әр түрлі ісша ралар 
арқылы дәлелдеуге тырыса
ды. 

Бұл күнді оқу ордамыздың 
гуманитарлықәлеуметтік 
факультетінің студенттері 
ерекше дайындықпен атап 
өтуге талпынды. 14 сәуірде 
факультеттің оқу залында 
мерекелік шара өз дең
гейінде өтті десек те болады. 

Айта кетерлік жайт, бұл іс
шараны аударма ісі, фило
логия және журналистика 
мамандығының орыс бөлі
мінде білім алып жатқан 
студенттер ұйымдастырды. 
Кон церттік бағдарлама кө
рініс арқылы өтті. Студент
тер «Ромео мен Джульет
таны» ағылшын тілінде 
қойды. Бұл болашақ ау
дарма ісі маманда
ры үшін үлкен жетістік 
деп білеміз. «Руслан 
мен Людмиланың» махаб
батын орыс тілінде ойнаса, 
«Қозы Көрпеш пен Баян Сұ
луды» қазақ тілінде қойды. 
Мұнымен олар, «Махаббат 
қашанда жеңіске жетеді» де
ген ойды толық жеткізе білді. 
Адал махаббатты шынайы 
жеткізуге тырысқан жас тар
дың алар асулары әлі алды. 
Мерекелік кеште ойын ойна
тылып, ән де айтылды. Та
машалауға келген студент
тер қауымы бір серпіліп 
қалды.

Махаббатымызға  берік 
болайық! Себебі, өмірдің 
тұтқасы осы ұлы махаббат 
сезімінде. Ғашық болсаң 
саған күн де, гүл де, жанжа
ғындағы адамдар да күліп, 
қызыға қарап тұратын се
кіл ді. Әрбір адам өз махаб
батының бағбаны. Солып 
қалмауы үшін қай гүлге 
қанша су құю керек екен
дігін бұлжытпай білетін 
бағ бан тәрізді, адам да өз 
махаббатының үнемі жай
қалып тұруына жағдай жа
сап отыруы тиіс. Өміріміз 
махаббатқа толы болып, кө
гімізде күн күлімдей берсін!

Мамандығым – мақтанышым 

Көңілден шыққан кездесу
Әсел АХАН,
ГӘФ журналистика 
мамандығының 3-курс 
студенті.

Қостанай мемлекеттік 
университетінің гу ма ни-
тарлық әлеуметтік фа-
культетіндегі оқыту залында 
журналистика және 
коммуникациялық менедж-
мент кафедрасының сту-
денттерінің «Қостанай таңы» 
облыстық газетінің ұжы-
мымен кездесуі өтті. Іс-ша-
рада солтүстік аймақтағы 
қа зақ тіліндегі көшбасшы 

басылымның жетістіктері 
мен газеттің сайты туралы 
айтылды.

Басылымның бас редак
торы Жанұзақ Аязбеков бас
таған топтың қатарында ре
дактордың орынбасары 
Жұматай Кәкімжан және жас 
тілші Жандос 
Жүсіпбеков болды. 
Журналистика маман ды
ғының 23 курс студенттері 
бас қосқан кездесуде ал
ғаш қылардың бірі болып 
Жанұзақ Аязбеков сөз 
бас тады. Ел ағасы шығарма
шылық жолындағы биік 
белестері мен ерекше есте 

қалған сәттерімен бөлісті. 
Сонымен қатар қазіргі жур
налист жастар жайлы өз 
көзқарасын білдірді. Орта 
буын өкілі ретінде екінші сөз 
кезегін Жұматай Кәкімжан 
алды. Ол «Қостанай таңы» 
газетінің ішкі тынысын, 
жүзеге асып жатқан жо
балар мен жоспарланып 
отырған жаңашылдықтар 
туралы  жиналған қауымды 
құлағдар етті. Газеттің басы
қасында жүрген бұл кісілер 
редакция өмірі қаншалықты 
қиын болса, соншалықты 
қызықты екендігін әрбір 
айтқан сөздерінде айт
ты. Жас маман Жан

дос Жүсіпбеков болашақ 
әріптестерін ізде ніске, 
жаңашылдыққа ша қыр ды. 
Ал студенттер өз кезегінде 
көкейлерінде жүр ген біраз 
сауалға жауап алды. Ба
сым бөлігі «Қостанай 
таңы» газетінің интернет 
желісіндегі сайты тура
лы болды. Бұл сұрақтарға 
Ж.Жүсіпбеков жауап берді. 
«Қостанай таңы» газеті та
лай игі істің бастамасы бола 
білген басылым. Аймақ 
көлеміндегі  әлеуметтік ма
ңызы бар оқиғаларды газет 
бетіне шығарып,талай түй
ін ді шеше білді. Та ным дық 
кездесудің тағылымы мол 
болды. Кафедра  мең ге рушісі 

Алматай Мерген байқы зы
ның  игі бастамасының соңы 

сыйлық табыстауға 
ұласты.  
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Конференц-зал                Наша гордость

Достойное второе место!
Томирис СУЛЕЙМНОВА, 
студентка 2 курса ГСФ 
специальность 
«журналистика»

В Карагандинском Госу-
дарственном университете 
имени Е.А. Букетова в целях 
реализации Дорожной карты 
развития трехъязычного 
образования в Республике 
Казахстан до 2020 года был 
проведен Международный 
форум «Языковое образо-
вание в условиях социо-
культурной трансформации 
современного общества», в 
рамках которого впервые в 
нашей стране была проведе-
на Международная олимпиа-
да по иностранным языкам. 

В работе Форума при-
няли участие представи-
тели Министерства обра-
зования и науки Респу-
блики Казахстан, зару-
бежных посольств в Ре-
спублике Казахстан, меж-
дународных организаций 
(ОБСЕ, Департамента эк-
заменов по английско-
му языку Кембриджско-
го университета, Герман-
ской службы академиче-
ских обменов DAAD, Фран-
цузского Альянса, Гете 
Института, Макмиллан), 
ученые Казахстана, ближ-
него и дальнего зарубежья.

В Международной оли-
м пиаде по иностранным 

языкам участвовали сту-
денты семи государств: Ки-
тайской Народной Респу-
блики, Индии, Соединен-
ных штатов Америки, Рос-
сии, Кыргызстана, Узбе-
кистана и Казахстана. Го-
род Костанай представля-
ли студенты  Костанайско-
го Государственного Пе-
дагогического институ-
та и Костанайского Госу-
дарственного университе-
та им. А.Байтурсынова. От 
лица нашего университе-
та принимали участие сту-
денты гуманитарно-соци-
ального факультета спе-
циальности переводческое 
дело: Уразалина Дина, Ну-
рушева Айдана и Суняйки-
на Ольга. Олимпиада про-
ходила  по пяти языкам: 
французский, немецкий, 
китайский, русский и ан-
глийский. 

Наши девушки участво-
вали в секции по англий-
скому языку, к слову, она 
самая большая по количе-
ству участников – 74 сту-
дента. Олимпиада дли-
лась два дня. Она состоя-
ла из четырех этапов, на 
прохождение каждого вы-
делялось 60 минут: ауди-
рование, чтение, написа-
ние эссе (250-300 слов), 
спикин (комментирование 
определенной фразы в те-
чение трех минут в виде 
монолога).

 По итогам первого кон-
курсного дня, в четвертый 

тур от Коста-
найского Го-
сударствен-
ного универ-
ситета име-
ни А. Бай-
т у р с ы н о -
ва прошла 
лишь одна 
с т у д е н т -
ка –  Суняй-
кина Оль-
га. Девуш-
ка с успехом 
в ы п о л н и -
ла все зада-
ния и заня-
ла почетное 
второе ме-
сто. Первое 
же досталось 
представи-
т е л ь н и ц е 
Карагандин-
ского Госу-
дарственно-
го универси-
тета.

- Я абсо-
лютно не 
р а с с т р о е -
на, что за-
няла второе 
место, а не 
первое, – де-
лится впе-
чатлениями 
Оля, - и счи-
таю, что все 
было мак-
симально объектив-
но. У каждого был свой 
индивидуальный код 
из семи цифр, то есть мы 
не указывали ни ФИО, ни 
национальность – никаких 
предубеждений. Ранее я 
участвовала во многих кон-
курсах, бывала в разных го-
родах и странах, но в Кара-
ганде оказалась впервые. 
Этот город, может, менее 
богат достопримечатель-
ностями, но ничем не хуже 
других. Благодаря данному 
форуму, я и мои одногруп-
пницы узнали много инте-
ресного, завели новые зна-
комства, подружились с ре-
бятами из Новосибирска и 
Караганды. 

По словам Ольги, подго-
товка всех студентов была 

на очень высоком уровне, 
соответственно,  конкурен-
ция достойная, и это лишь 
усиливало желание побе-
дить, проявить себя. При-
зом за второе место оказа-
лась – книга «Углубленная 
грамматика английского 
языка» от спонсора  Мак-
миллан. 

Мы поздравляем Олю, же-
лаем дальнейшего развития 
и побед!  А также выражаем 
благодарность заведующей 
кафедрой иностранной фи-
лологии Жабаевой Сауле Са-
гинтаевне и старшему препо-
давателю кафедры иностран-
ной филологии Назаренко 
Оксане Сергеевне за оказан-
ную поддержку и помощь в 
подготовке.

Плодотворное сотрудничество

Встреча с работодателем
Марина ШЕВЧЕНКО, студентка 2 курса ГСФ 
специальность «журналистика»

В читальном зале ГСФ прошла  встреча студентов 
кафедры журналистики  с директором ОТРК «Казахстан-Ко-
станай» Алибеком Жартаевичем Татановым.

Главной темой разговора была дуальая модель об-
разования.

Что же такое дуальная модель образования и отку-
да она пришла? Поручение Н.А. Назарбаева, озвучен-
ное на II съезде молодежного крыла «Жас Отан» НДП 
«Нур Отан»: «После посещения Германии, я дал пору-
чение внедрять дуальную систему образования. Сегод-
ня по этой системе работают 60 стран мира. Я призы-
ваю все казахстанские компании немедленно заняться 
этим, а правительству проследить».

В данном случае примером может служить система 
профессионального образования Германии, которая, 
по оценке Международного института мониторинга 
качества рабочей силы (Швейцария), является одним 
из лидеров по уровню квалификации кадров, а ее си-
стема дуального образования во многом является об-
разцом для всего Европейского Союза. 

Внедрение дуальной формы обучения позволило 
решить основную проблему профессионально-техни-
ческого образования - разрыв между теорией и прак-
тикой.

Это действительно полезное и нужное дело - прово-

дить параллельно теоретическую и практическую под-
готовку студентов. Таким образом, решаются следую-
щие проблемы: стажер получает необходимый опыт, а 
после окончания учебного заведения ему будет проще 
найти постоянное место работы. Предприятие при та-
ком подходе к обучению будет обеспечено постоянным 
притоком квалифицированного персонала.

Высокая надежность дуальной системы обучения 
объясняется тем, что она отвечает интересам всех уча-
ствующих сторон, - предприятий, работников, госу-
дарства. Для предприятия дуальное образование — это 
возможность подготовить для себя кадры точно «под 
заказ», обеспечив их максимальное соответствие всем 
своим требованиям, экономя на расходах на поиске и 
подборе работников, их переучивании и адаптации. К 
тому же есть возможность отобрать самых лучших сту-
дентов. Для молодых людей дуальное обучение - от-
личный шанс рано приобрести самостоятельность и 
легче адаптироваться к взрослой жизни. В выигры-
ше остается и государство, которое эффективно реша-
ет задачу подготовки квалифицированных кадров для 
своей экономики.

Алибек Жартаевич отметил, что студенты КГУ уже 
не первый год проходят практику на телеканале, так 
же среди работников, немало выпускников нашего 
ВУЗа. Директор телеканала сообщил, что пройти прак-
тику на «Казахстан-Костанай» может любой студент, 
имеющий новые идеи и стремление улучшить благосо-
стояние нашей области.

Наука 
для молодых

Ксения НАГАШПЕКОВА, 
студентка 3 курса ГСФ 
специальность 
«журналистика»

Традиционно весной в 
нашем университете про-
ходит студенческая конфе-
ренция, которая носит реги-
ональный статус. Задачи, 
которые сегодня ставятся 
перед конференцией, - пре-
зентация полученных иссле-
дований, которые в после-
дующем будут вынесены на 
защиту магистерской, док-
торской диссертации либо 
дипломных работ бакалав-
риата. Студенты различных 
факультетов, прошедшие 
отбор, получившие уже опыт 
научной работы, могут пре-
зентовать свои материалы 
перед более широким кру-
гом научного сообщества. 

На этот раз конферен-
ция посвящена 25-летию 
Независимости Республи-
ки Казахстан – «Поколение 
независимости: реальность 
и перспективы развития 
молодежной науки». За 
это время наша страна до-
стигла значимых социаль-
но-экономических показа-
телей,  имеет позитивный 
международный имидж и 
значительно продвинулась 
в мировых рейтингах. Од-
нако многое еще предсто-
ит сделать. И без участия 
молодежи это сделать, без-
условно, будет невозмож-
но. КГУ, в том числе за счет 
усилий студентов, стремит-
ся получить статус инно-
вационного регионально-
го университета, всячески 
поддерживает внедрение 
новшеств в учебно-мето-
дическом процессе, науке, 
информационных техноло-
гиях. Достигнут новый уро-
вень взаимосвязи с работо-
дателями, корпоративная 
система управления дает 
свои результаты - когда все 
рабочие, учебные планы 
специальностей сверяются 
с работодателями. В насто-
ящее время ученые наше-
го университета работают 
над выполнением более 40 
зарегистрированных науч-
ных тем. В 2016 году реали-
зовываются  более 10 науч-
ных грантов, ведутся иссле-
дования по 40 хозяйствен-
ным договорам. Устами 
молодых исследователей 
и их мудрых наставников 
на конференции  обсуж-

дены перспективные сфе-
ры, области знаний на ос-
новании всестороннего на-
учного анализа, производ-
ства, хозяйственной жизни 
и философских, социаль-
ных аспектов. На откры-
тии с приветственным сло-
вом выступил Андрей Ко-
валь -  начальник управле-
ния науки и послевузовско-
го образования КГУ имени 
А.Байтурсынова:  

- Очень важно, чтобы 
каждый студент, который 
проходит этот этап, полу-
чил какие-то навыки пу-
бличных выступлений, вы-
слушал критику со сторо-
ны своих коллег, со сторо-
ны ведущих преподавате-
лей, поскольку именно на 
подобных мероприятиях 
отбирается кадровый по-
тенциал для тех, кто в бу-
дущем будет готовить сту-
дентов, станет элитой на-
уки. Именно на студенче-
ской науке, на инновациях 
планируется построить бу-
дущее Казахстана, а  науч-
но-технический прогресс 
позволяет за очень корот-
кое  время поднять пре-
стиж   науки, инновацион-
ные технологии  позволя-
ют  создавать самые новые 
продукты, новые  перспек-
тивные отрасли науки. По-
этому хотелось бы поже-
лать успехов всем участву-
ющим и не останавливать-
ся на достигнутом».

 С напутственным словом 
также выступили доктор эко-
номических наук, профес-
сор Сансызбай Жиентаев и 
лауреат премии меценатов 
2015 года, старший препода-
ватель кафедры философии 
КГУ имени А.Байтурсынова 
Денис Качеев.  Работа кон-
ференции проходила в 7 сек-
циях: аграрно-биологиче-
ские, ветеринарные и сель-
скохозяйственные, инженер-
но-технические, социально-
гуманитарные, физико-ма-
тематические информаци-
онные и экономические нау-
ки.  На секции были пригла-
шены преподаватели, студен-
ты, магистранты, докторан-
ты.  На закрытии конферен-
ции были подведены итоги 
и определены победители. 
Участники, занявшие 1,2 и 
3 места, получили грамо-
ты и памятные призы, та-
кие как охлаждающая под-
ставка, USB-разветвитель и 
коврик для компьютерной 
мыши. 
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Буйство красоты

Мисс КГУ 2016
Томирис СУЛЕЙМЕНОВА, 
студентка 2 курса ГСФ 
специальность 
«журналистика»

Каждой девушке хочется, 
чтобы ее признали самой 
красивой и достойной. Наш 
университет предоставляет 
такую возможность.  «Мисс 
КГУ 2016» - именно тот кон-
курс, в котором девушки мо-
гут раскрыть себя и показать 
свои таланты.

В предпоследний день 
марта в актовом зале КГУ им. 
А. Байтурсынова прошло ве-
ликолепное мероприятие – 
«Мисс КГУ 2016». Спонсо-
рами мероприятия высту-
пили: ОТРК «Казахстан-Ко-
станай», магазин бижутерии 
«Дива»,  студия «Like», цве-
точный магазин «Счастье», 
заведение «London pub», ка-
льянная «Habibi», «Автодом 
Motors KST» и многие другие.

Ведущими конкурса стали 
Рач Мартиросян и Арман Ес-
магамбетов. 

Проведение конкурса 
«Мисс КГУ» является весен-
ней традицией нашего уни-
верситета. Каждые два года 
жюри выбирает новую об-
ладательницу данного ти-
тула. Но прежде чем полу-
чить свои награды, участ-
ницы прошли отборочный 
тур и побывали на трех фо-
тосессиях. Первая прошла в 
конном клубе «Амиго», вто-
рая  - в Мастерской Декора 
«Крылья», и последняя на 
паркинге ТРЦ «Март».  

Из всех претеденток в 
финал прошли 10 девушек: 
Жантаева Дина (ЭФ), Бисем-
баева Зура (ГСФ), Касено-
ва Райхан (АБФ), Мырзашо-
ва Камила (ФВиТЖ), Погу-
дина Виктория (ФИТ), Ма-
санова Камила (ГСФ), Каз-
кеева Диана (ИТФ), Молда-
шева Асель (ФИП), Кизя-
ева Екатерина (ГСФ) и Да-
рья Шилова (ФВиТЖ). К со-
жалению, зал увидел лишь 
девятерых финалисток. Да-
рья Шилова из-за травмы, 
полученной при подготов-
ке, не смогла выйти на сце-
ну. Однако ее смелость и це-

леустремленность к победе 
не остались незамеченными, 
и девушка была награждена 
званием «Мисс Отвага».  

Первый конкурс называл-
ся  «Визитная карточка». Де-
вушки должны были кратко 
и красиво представить себя. 
Каждой финалисткой был 
подготовлен видеоролик,  не-
которые девушки разбавили 
представление чтением сти-
хотворений и красивыми ре-
чами.   Вторым этапом стал 
эксклюзивный показ фэшн-
дефиле. Девушки предста-
ли в одеяниях,  сделанных 
собственноручно. Среди них 
были платья из игральных 
карт, газет, лепестков цве-
тов, гофрированной бумаги 
и даже из галстуков.  Следую-
щий конкурс был интеллек-
туальный, каждой финалист-
ке досталось по два вопроса: 
первый относился к 25-летию 
независимости Казахстана, 
второй – творческий. Стоит 
отметить, что девушки пока-
зали себя на высоком уровне, 
практически безошибочно 
ответив на все вопросы. Чет-
вертый конкурс был самым 
ожидаемым в зале. Еще бы, 
ведь конкурсантки должны 
были проявить свои твор-
ческие способности. Девуш-
ки исполняли песни, танце-
вали, играли на фортепья-
но,  зачитывали стихотворе-
ния. Особенно запомнилась 
представительница гумани-
тарно-социального факуль-
тета Бисембаева Зура, по-
разившая  зрителей своим 
выступлением с использо-
ванием ростовой куклы-ан-
гела. Завершающим этапом 
стал показ дефиле вечер-
них платьев.  Участницы в 
своих изящных, элегант-
ных, но в тоже время ярких 
платьях выглядели просто 
потрясающе.  

По окончанию конкурс-
ной программы жюри уда-
лилось для принятия реше-
ния. Тем временем на сцене 
появились приглашенные 
гости - певец Азамат Ибра-
ев, танцевальный коллектив 
«Не спи, танцуй!», команда 
КВН «Денди» и другие. 

Подведенные итоги ока-
зались следующими: Жанта-

сова Дина – «Мисс Талант», 
Касенова Райхан -  «Мисс 
Гениальность», Молдаше-
ва Асель -  «Мисс Очарова-
ние», Погудина Виктория  - 
«Мисс Грация», Казкеева Ди-
ана - «Мисс Стиль», Масано-
ва Камила - «Мисс Фото», Би-
сембаева Зура - «Мисс Ориги-
нальность», Мырзашова Ка-
мила -  «Мисс Элегантность», 
Кизяева Екатерина - «Мисс 
зрительских симпатий». 

Титул «Вице-мисс КГУ 
2016» достался  Молдашевой 
Асель. 

Победительницей кон-
курса и обладательницей 
звания  «Мисс КГУ 2016»  
стала Казкеева Диана. Де-
вушка поразила жюри и 
зрителей не только своей 
красотой и талантами, но 
прежде всего искренностью. 
Семья и однокурсники ли-
ковали от радости, ведь они 
так сильно за нее болели.

 После оглашения ре-
зультатов Диана еще долго 
находилась в шоке, отвечая 
на наши вопросы, она все 
еще волновалась, о чем го-
ворили ее трясущиеся руки.

-  Я давно хотела поуча-
ствовать в подобном конкур-
се. Но у меня ничего не полу-
чилось бы без помощи моих 
родных и близких. Большое 
спасибо моей подруге Анеле,  
нашему студдекану Алмату  и  
замдекану Кабдушевой Аль-
мире Серикпаевне за их под-
держку.  В дальнейшем мне, 
конечно, хотелось бы продол-
жить развиваться в данном 
направлении. 

Диана родом из села Но-
воишимск, которое находит-
ся в Северо-Казахстанской 
области. Девушка с седьмого 
класса занимается танцами, 
в школьные годы посещала 
«Школу искусств». Ее твор-
ческим номером был танец, 
который состоял из трех ча-
стей. В одной из них на сце-
не появились дети. С ними 
Диана показала блистатель-
ный номер, в конце которо-
го она гордо вышла со зна-
менем страны в руках.  

Мы поздравляем Диану 
с достойной победой, и же-
лаем дальнейших  успехов 
на данном поприще.  

Финал

Кубок ректора

Камила МАСАНОВА, 
студентка 2 курса ГСФ
 специальность 
«журналистика»

В актовом зале главного 
корпуса КГУ им. А. Байтур-
сынова прошел финал лиги 
КВН между факультетами. 
За Кубок Ректора удалось 
побороться ребятам из 
пяти лучших команд: АБФ 
«Зачет», ГСФ «Семь к 
одному»,ФВиТЖ «Сборная 
ветеринарного факультета», 
ЭФ «Моя любимая команда», 
ФВиТЖ «Типичная ветери-
нарка». Схема проведения 
КВНа была достаточно тра-
диционной: приветствие, 
музыкальное домашнее за-
дание и биатлон.  

С первых минут высту-
пления зал взрывался хо-
хотом и бурными аплодис-
ментами. Каждая из ко-
манд покоряла зрителей 
все более остроумными 
шутками и великолепной 
актерской игрой. Особен-
ностью игры в этот раз ста-
ло то, что в каждой из ко-
манд присутствовали на-
стоящие КВНщики, кото-
рые поделились с любите-
лями своим опытом. 

Судить же ребят пригла-

сили настоящих професси-
оналов этого дела: Армана 
Жолданова, Армана Есма-
гамбетова, Рача Мартиро-
сяна, Руслана Алпыспаева, 
Динару Утебаеву и Болата 
Калиева. 

Без внимания не оста-
лось и то, что вели дан-
ное мероприятие участни-
ки шоу "Comedy Battle" на 
ТНТ, студенты нашего уни-
верситета Алмат Искаков и 
Дархан Коргамбеков. Несо-
мненно,  хорошее настро-
ение в зале было благода-
ря им.

Бесспорную победу 
одержала команда гума-
нитарно – социального фа-
культета «Семь к одному». 
Второе место за командой 
факультета ветеринарии и 
технологии животновод-
ства «Типичная ветеринар-
ка». Бронза же досталась 
команде «Зачет»   аграрно 
- биологического факуль-
тета. Статуэтка «Лучшая 
мужская роль» досталась 
студенту факультета вете-
ринарии и технологии жи-
вотноводства Алкау Абул-
хаиру, а   «Лучшую жен-
скую роль» получила Али-
ева Алтын.

Хочется поблагодарить 
команды за такое прекрас-
ное мероприятие и поже-
лать им дальнейших успе-
хов!

КГУ MАN-2016
Браво!

Камила МАСАНОВА, 
студентка 2 курса ГСФ 
специальность 
«журналистика»

15 апреля в честь ка-
захского праздника «Козы 
Корпеш и Баян-Сулу» в 
актовом зале нашего уни-
верситета впервые прошло 
долгожданное событие: «КГУ 
MАN-2016». 

Девять самых муже-
ственных, самых красивых 
и самых умных юношей 
удостоились возможности 
побороться за это звание. У 
парней было ровно три не-
дели, для того чтобы под-
готовиться и показать себя 
с лучшей стороны. Видео-
визитка, армреслинг, во-
енная подготовка, творче-
ский номер и традицион-
ное дефиле -  вот что пред-
ставили парни зрителям на 
сцене.  В конкурсе творче-
ских номеров юноши по-
казывали все, на что спо-
собны. Но больше всего за-
помнился номер участника 
факультета истории и пра-
ва Алима Алибекова, ко-
торый сделал предложе-
ние своей девушке прямо 
во время конкурса! Весь 
зал был просто поражен и 

очень радовался, когда она 
ответила «ДА»! За такой 
неожиданный номер жюри 
удостоило его звание «Ми-
стер Романтик». 

В нелегкой борьбе заслу-
женную победу одержал 
участник экономического 
факультета Галым Жанай-
дар, именно ему был при-
своен титул "КГУ MAN-
2016" и золотая бабочка. 
А вот студент  факульте-
та ветеринарии и техноло-
гии животноводства Ма-
рат Кабден стал вице "КГУ 
MAN-2016". 

Остальные участники по-
лучили такие номинации:

"Мистер артис тичность" 
- Галым Жанайдар ЭФ; 

"Мистер мужествен-
ность" - Кабденов Марат 
ФВиТЖ; 

"Мистер романтик" - 
Али беков Алим ФИП;

"Мистер уверенность" - 
Тобылбай Багдат ГСФ;

"Мистер спорт" - Косыл-
баев Дархан ИТФ; 

"Мистер элегантность" - 
Аралбаев Акылбек АБФ; 

"Мистер Популярность" - 
Амиркул Айдын АБФ; 

"Мистер амбициоз-
ность" - Омаров Адиль 
ФИТ; 

"Мистер креативность" - 
Бектемисов Ерназар ФИТ.
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Бәрекелді!

Университет батыры

15 сәуір - «Қозы Көр-
пеш-Баян Сұлу» күніне орай 
А.Байтұрсынов атындағы 
университетінің жастар 
бас тамаларын дамыту ор-
талығы алғаш рет «ҚМУ 
MAN» - 2016 байқауын 
ұйым дастырды. Бұл сайыс 
бұ рынғы жігіт сұлтанына 
ұқсайды. 

Оқу орнының әр факуль
тетінен үздік деп танылған, 
іріктеуден сүрінбей өткен 
сері жігіттер ортаға шықты. 
Олар, Айдын Әмірқұл (аг
рар лықбиологиялық фа
культет), Ақылбек Аралба
ев (аг рарлықбиологиялық фа
культет), Әлім Әлібеков (та
рих және құқық факультеті), 
Жанайдар Ғалым  (эко но ми
калық факультет), Ерназар 
Бектемісов (ақпараттық техно
логиялар факультеті), Бағдат 
Тобылбай (гумани тарлық
әлеуметтік факуль тет), Марат 
Қабденов (мал шаруашылығы 
технология сы және ветерина
рия фа куль теті), Әділ Омаров 
(ақ па раттық технологиялар 

факультеті), Дархан Құсыл
баев (инженерлік техникалық 
факультеті). Қатысушылар 
байқау бағдарламасында бе
кі тілген сегіз кезеңнің тап
сырмаларын орындады. Әр  
қайсысы өзіндік ерекше
ліктерімен көрініп, топтан 
озуға тырысты. Бірі ән айт
са, екіншісі биледі. Сайыстың 
бір артықшылығы ұлттық 
спорттық ойын түрі қол кү
рестен жарыс өтті. Жі гіт тердің 
әскери дайын дықтары да сы
налды.    

 Халқымызда «Жігітке 
жеті өнер де аз» деген бар. Ер 
жігітке сегіз қырлы, бір 
сырлы болған жарасады. 
Оқу орнының жастары 
білім, спорт, мәдениет сала
ларының бәрінде жетістікке 
жетуі керек,  деді ҚМУдың 
бірінші проректоры Орынбай 
Тағаев. 

Жеңімпазды арнайы құ
рылған қазылар алқасы анық
тады. Финалдық кезең де Ма
рат Қабден және Жанай
дар Ғалым ұпай санымен 
алға шықты. Нәтижесінде 

эко номикалық факуль те
тінің студенті Жанайдар 
Ғалым жеңіске жетіп, «ҚМУ 
дың батыры атанды. Бұл 
бай қау оқу орнының қа
быр ғасында алғаш рет 
ұйымдастырылып отыр ға
нын айта кетейік.

 Жаһандану заманында 
ер жігіт күш жігерімен, өне
рімен, білімімен мықты бо
луы керек. «ҚМУдың ба
тыры» байқауын өткізудегі 
мақсат  студент жастардың 
жанжақты дамыған жеке 
тұлға ретінде қалыптасуына 
үлес қосу. Жастардың оң 
бағыт тағы барлық бастама
ларын, қызығушылықтарын 
қолдауымыз керек. Өзге 
ұлттың діни бағыттағы мере
кесін тойлағанша көктем 
мезгіліндегі «Ғашықтар кү
нін» атап өткеніміз дұрыс 
сияқ ты,деді ҚМУ жастар 
бастамаларын дамыту ор та
лығының директоры Болат 
Қалиев. 

Суретте: байқау бары-
сында.

Жастық шақтың жарқылы

Сұлулар сайысы
Арайлым 
ҚАБИМОЛДАҚЫЗЫ,
ГӘФ журналистика 
мамандығының 2-курс 
студенті.

Сұлулық – Адам баласына 
берілген нығметтердің бірі. 
Ол тек бетіңіздің тегістігімен, 
көзіңіздің әдемілігімен, ті
сі ңіздің түзулігімен өлшен
бейді. Сұлу адам деп нағыз 
көркем мінез иесін айтады. 
Сұлулықты өлең жырлары на 
қосып жүрген ақындарымыз 
да  қаншама. «Ай қабақ, алтын 
кірпік, қызыл ерін» деген 
сөздер босқа айтылмаған ғой. 
Біле білсеңіз, әдемі болып 
көріну — өнер. Өнерге баулу 
арқылы ғана адам оны  өз 
бой ына дарыта алады. Әдемі 
болу өнерін үйрену қиын 
емес. Бар болғаны Қостанай 
мемлекеттік университетіне 
барып, сұлулар сайысын өт
кізіп алмау керек. «Мисс 
ҚМУ2016» байқауын біз де 
жіберіп алмауға тырыстық. 
Қатысушылар кім екен? 
Тізімге көз жүгіртелік: Жан
тасова Дина, экономика 
факультеті; Бейсенбаева Зу
ра, гуманитарлықәлеумет тік 
факультет; Ислаева Ека те
рина, гуманитарлықәлеу
мет тік факультет; Хасенова 
Райхан, аграрлы биологиялық 
факультет; Мырзашова Кә
мила, ветеринария және мал 
шаруашылығы; Молдашева 
Әсел, тарих және құқық фа
культеті; Масанова Камила, 
гуманитарлықәлеуметтік 
факультет; Попутина Вик
тория, ақпараттық тех ни
калық факультет; Кас ке
ева Диана, инженерлі тех
никалық факультет. Дария 
Шилова аяғын жарақаттап 
алғанына байланысты сай
ысқа қатыса алмады. Есе сіне, 
алдыңғы қатарда отырып 
үміткерлерге қолдау көр
сет ті және әділ қазылардың 
шешімімен «Талпынысы 
жо ғары ару» атағымен ма
рапатталды. 

Екі жылда бір рет өт
кізілетін сұлулық сайы сының 
әділ қазылар алқасы да ерек
ше. Таныс болайық: Хи
щенко Анна «Сәнді триум» 
театрының басқарушысы, 
Ин дира Баяндина визажист 
әрі шебер бет әрлеуші, Али ма 
Тілеубаева «Доставка счас
тья» гүл дүкенінің бас қа
рушысы; Ислам Есназаров  
«Drive» спорт клубының ди
ректоры және ҚМУдың 
түлегі, Азамат Ибраев әнші, 
«Белая юрта» демалыс ор
талығының директоры; 

Свет   лана Владими
ров на «Di va» cәнді 
әшекей бұйым дар 
дүкенінің дирек
торы, Рүс тем Бей
шов жастар бас  та
малары орталы ғы
ның мү шесі, Тө 
 леубаева Дина «Ma
ry kay» компа ния
сының мү шесі және 
Болат Қалив жас
тар бастамалары ор
та лығының ди рек
торы.

Әдемі жүру мәнері 
 нағыз арудың бел
гілерінің бірі де мек
ші, қыздар сайысты 
әдет тегідей әдемі 
де филемен бас тады. 
Бейнеролик арқылы 
өздерін таныстырып, 
қой ыл ған сұрақ тарға 
мүл тік сіз жауап бер
ді. Шы ғармашылық 
кезеңінде ару лары
мыз ән айтып, би 
белеп тіпті актерлік 
қабі леттерін де көр 
сетті. Бәрі де керемет 
кешкі көй лек терімен 
есте қалды. Не 
ке рек, қыздар 
барын сал ды. Осы 
сәтті пайдалана оты рып, 
жо ғарғы деңгейде өт кі
зіл ген байқаудың ұйым да
с тырушысы Қалиев Болат 
Назымұлынан сұхбат алған 
болатынбыз:

- Мұндай іс-шараны ұй-
ым дастыруға не себеп және 
бұл байқау студенттерге қа-
жет пе?

«Мисс ҚМУ 2016» бай
қауын ұйымдастыру студент
тердің қалауы болды. «Мен 
университетімді мақтан тұ
тамын» деген жастардың 
жетістігі бұл. Мына залда 
қаншама көрермен, сырт тан 
келген қонақтар мен ата 
аналар бар. Олар ба ла
ларының қаншалықты та
лант ты екенін көріп, кеу
делерін мақтаныш сезімі кер
неп, жүздері қуаныштан бал 
бұл жайнап отыр. Міне, 
студентке осы қажет. Мұн дай 
шараларға жарнама жасау
дың да қажеті жоқ. Себебі, 
бұл студенттерге қызық әрі 
олардың қалауы. Бізге сол 
маңызды. Барлығын да сту
денттер өздері шешті, өз
дері диплом жасады, өздері 
жүгіріп жүріп демеушілермен 
келісті. Демек, бұл байқау 
олардың ынтасының жоғары 
екенін көрсетеді және бүгін 
өздерінің еңбектерінің же
місін көрді. Белсенді жас тар 
толығымен өздерін көр сетті. 

Ең бастысы, бұл сту денттерге 
керек, ал егер ке рек болмаса, 
мен онда мүл дем өткізбес 
едім. 

- Сұлулық сайы сын -
да сырт кел бет  тің әде мілігі 
ма ңызды ма, әлде ақыл 
мен парасат па?

 Іріктеу үш аптада өтті. 
Қы рық шақты қыз кастингқа 
келіп, арасынан тоғыз қыз 
финалға жолдама алды. Ал 
оныншы қыз ғаламтор ар
қы лы дауыс жинап өтті.  
Жалпы, «мисс» деген ол 
нағыз арулардың сайысы ғой. 
Сондықтан, бәрінің де «ақы
лына көркі сай» болуы ке
рек. Бірақ, қыз балаға таза 
ақылды болып көріну жа рас
пайды, аса сұлулыққа бе рілген 
де жараспайды. Екі нәрсе сай 
болғаны дұрыс. Егер сұлу 
болсаң, ақылдың көп болуын 
талап етеді.

Иә, бұл сайыста ешкім де 
марапатсыз қалмады. Ару
лардың барлығы да әртүрлі 
номинацияларға ие болды. 
Сонымен, лайықты жеңістер:

Екінші орын иегері, «Ви
цеМисс»  Молдашева Әсел 
және көптен күткен бі рінші 
орын, ерекше тәждің иегері, 
«Мисс ҚМУ2016»  Кас теева 
Диана болды. Жеңім паз
дар ды құттықтаймыз және  
жеңісті күндеріңіз көп 
болсын дейміз.

Құттықтаймыз!

Меценаттар клубының 
сыйлығын алды

Қостанай Меценаттар клубы өнер, мә-
дениет, ғылым, білім және журналистика 
сын ды салаларда жетістікке жеткен аза-
маттарға «Қазына» және «Шабыт» сый-
лықтарын тапсырды.

Биыл он алтыншы рет өткізілген ісша
раға А.Байтұрсынов атындағы Қостанай 
мем лекеттік университетінің прфессоры, 
фи лософия ғылымдарының докторы Са пар 
Қолдыбаев пен философия докторы Қуан
тар Әлиханов қатысқан болатын. Ғылым 
са ласында жеткен жетістіктері үшін Са пар 
Қолдыбаев «Қазына» және Қуантар Әли

ханов «Шабыт» сыйлығына ие болды. Оқу 
орнының үлгілі оқытушыларын аталған 
марапаттарымен құттықтаймыз!

Қаламыздағы «Мирас» мәдениет сарай
ында өткен салтанатты жиында өзге де са
ланың майталмандары марапатталды. Биыл
ғы байқауға 97 ұсыныс келіп түссе, оның 
ішінде 32 адам мен 2 ұжым сыйлықтарға 
лайық деп танылды. 

Суретте: философия ғылым да ры ның 
докторы Сапар Қолдыбаев жүлдегер
лермен бірге. 
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Мөлтек сыр

Анам ертең келеді
Алмагүл ТАЛҒАТҚЫЗЫ,
ГӘФ журналистика 
мамандығының 2-курс 
студенті.

Бірде «АрқалықҚоста
най» бағытындағы пойызда 
келе жатқанымда, маған 
қа ра мақарсы орында бір 
ақ құба келген сұлу келін шек 
отырды. Адам баласын сырт
қы келбетіне қарап қандай 
екенін анғаруға болады. Ол 
кісіге қарап отырып өмірден 
еш қиындық көрмеген, еш
қандай қайғымұңы жоқ 
адам деп өзім ішімнен бол
жам жасадым. Бірақ әңгі
мелесе келе бейтаныс жан
ның жанарынан мұң бай
қа дым. Сол кезден бастап, 
пенденің сыртқы келбетіне 
қарап оның қандай екенін 
білу қателік екенін ұқтым. 

Бір мезетте қасымызға бір 
кішкене ер бала келді де, бізге 
тілі былдырлап бірдеңелерді 
айтып отырды. Қасымдағы 
әлгі апай сөмкесінен бір уыс 
кәмпит алып балаға берді. 
Тәттіден қандай бала бас
тартсын. Әлгі кішкентай бала 
кәмпиттерді алды да, үсті 
ба сын былғап жеп алды. Бі
раз уақыт өткенде баланың 
анасы келіп, жататын уа қыт 
болғанын айтып өзінің 
орын дарына кетті. Ана мен 
бала арасындағы махаб бат
ты көрген кезде қасымдағы 
апай көзіне жас алды. Сол 
сәтте бейтаныс апайды сөзге 
тарттым.

«Үлкен қала. Қала орта
сында ешкім келе бермейтін 
ақ үй бартын. Сол үйдің 
ішінде бір қараңғы бөлме 
бар. Қараңғылығы сонша
лық, терезеден түскен күн 
шуағы емісеміс көрініп 
тұра тын. Ол бөлме маған 
қат ты ұнайтын. Себебі, сол 
бөлмені көргенде, өзімнің 
бейнем елестейтін. Қараңғы 

бөлме – мен, ал терезеден түс
кен әлсіз сәуле – жүрегімдегі 
анам ертең келеді деген үміт 
еді.

Тәрбиешілердің айтуын
ша анам мені балалар үйіне 
құндақта жатқан кезімде 
әке ліп тастаған. Анам неге 
бұлай жасады? Не үшін? Ме
нің оған осыншалықты керек 
емес болғанымба? Әлде мен 
оған тумай жатып кесі
рімді тигіздім бе? Санамды 
мыңдаған тіпті оданда көп 
сұрақтар үнемі мазалайтын. 
Бірақ, ешқашан бұл сұ рақ
тарға жауап алған емес пін. 
Егер, анам келетін болса 
санам ды жаулаған сұрақ тар
ға жауап алар едім деп күн
де ойлайтынмын. Бірақ осы 
жерден алып кететін болса еш 
сұрақ қоймай оны ке ші ремін 
деп тағы да қиял дай тын мын.

Мен үздік оқушылар 
қатарында болдым. Сабақ
тан бос кезімде тігін тігумен 
айналыстым. Ех, шіркін 
анам менің тігін тіккенімді 
көрсе ғой деп үнемі арман
дайтынмын. Амал қанша? 
Бірақ кім біледі? Ертең анам 
келіп мені алып кететін 
шығар. Сонда мен анама 
арнап арнайы көйлек тігіп 
бере мін деп тағы ойлап 
қоямын. Тәрбиеші апайлар 
мені қатты жақсы көретін. 
Мен де ол кісілерді жақсы 
көремін. Бірақ сонда да 

анам ның махаббаты жетіс
пейтін.

Анам ертең келеді деген 
үміт пен күн кештім. Мектеп 
бітірдім, өзім армандаған оқу 
орнына түстім. Әнеміне 
деген ше дипломымды алып, 
дизайнер атандым. Жұмыс 
істедім, өзімнің жеке сало
нымды аштым. Көп ұзамай 
тұрмыс құрдым. Қазіргі уа
қытта екі баланың анасы 
болдым. Бақыттымын 
десемде бо ла ды. Алла 
Тағалаға шексіз ризамын.

Бірақ ертең анам келеді 
деген жүрегімдегі үміт оты 
ешқашан сөнбейді...», деп 
әңгімесін аяқтады. Сол сәтте 
бір үнсіздік орнады. Осындай 
адамның көзіне еріксіз жас 
әкелетін әңгімеден кейін не 
айту керек екенін білмей мен 
отырдым. Өзі танымайтын 
бей таныс адамға, ешкімге 
айта бермеген сырын айтып 
ол кісі де не дерін білмей көз 
жасын сүртіп, шығып кетті.

Бұндай оқиғадан кейін не 
айтуға болады..? Меніңше 
әл гі кішкентай бала біздің 
жанымызға келмегенде мен 
қасымдағы келіншектің өмі
рінде болған оқиғасын біл
мес едім. Мынадай ма қала 
дүниеге келмес еді. Бұл 
кездейсоқтық емес болар, 
бәлкім.

Оймақтай ой 

Журналист болу 
оңай ма?

Ботагөз ТАЛҒАТҚЫЗЫ,                                                     
ГӘФ журналистика 
мамандығының 4-курс 
студенті.  

Уақыт лезде өте 
шы ғады екен. Оқушы ке-
зімізде қалай студент 
атан ғанымызды аңғармай 
қалсақ,  бүгін оқу орда-
мызбен қоштасар сәтке 
жақындап қалғанымызды 
байқамай да қалдық. Құ-
рылғанына 75 жыл толған 
оқу ордам мен үшін екінші 
үйімдей. Болашағыма бағдар 
беруші. Білікті де тәжірибесі 
мол  ұлағатты ұстаздардың 
берген тәлім-тәрбиесі, бі лімі, 
жақсы журналист бо лып 
тәрбиеленуімізге көп 
мүм кіндіктер беруде. Әсі-
ресе, университетімнің 
«Білім жарысы» газеті мен 
републикаға және көршілес 
Ресейге тарайтын «Жас өр-
кен-Қостанай» журналы біз 
үшін үлкен тәжірибе мекені 
әрі мақтанышымыз болды.  

Оқытушылардың қол да
уы мен 1курстанақ мақала 
жазуды үйрене бастадық. 
А.Бай тұрсынов «Әуелі, газет 
– халықтың көзі, құлағы һәм 
тілі»,  демекші, журналиc
терді де дәл халықтың көзі, 
құлағы һәм тілі деуге болады. 
Сондықтан, газетжурнал 
бетіне мақала жазу біз үшін 
үлкен жауапкершілік болды. 
Жазып болған шығарма мызды 
газет бетіне жарияламас бұрын 
рекдакциялаудан өткізетінбіз. 
Болашақ журналист үшін 
бұл аса маңызды деп ойлай
мын. Себебі, мақалаңды тал
дап, ұстазыңның ескертулерін 

түзегенде ғана толыққанды 
мақала шығатын. 

Мақтанышпен айта ала
тын тағы бір жетістігіміз уни
верситетіміздің студиясы. 
Радиодан бағдарлама шы
ғару үшін, болмаса жаңалық 
немесе авторлық бағдарлама 
дайындағымыз келсе Ме
диастудияға барамыз. Жур
налист мамандығында оқып 
жатқан студенттер үшін мұн
дай мүмкіндік өте қым
бат. Біздің бағымызға орай 
жасақталған студия уни
верситетімізде бар. Теор и
яны практикамен  ұштас
тырамын десеңіз Медиасту
дияның есігі айқара ашық. 
Біз 1 курстанақ өндірістік 
практиканы бастап та кет
тік. Оқу ордамыз ұсын ған 
жолдама арқылы маман
дығымызға байланысты кез
келген қалаға, ондағы теле
арна немесе газетжурнал ре
дакциясына, радиоға барып 
тәжірибеден өттік. 

Міне, осымен төртінші 
жыл, өндірістік практиканы 
ойдағыдай аяқтадым. Әсі
ресе, осы жолғы прак ти
калық тәжірибе мен үшін 
ерекше болды. Көп әсер 
қалдырды. Қазақстан Ұлт
тық арнасының білікті жур
налистерінің орта сында 
жүріп біраз тәжірибе жинақ
тадым. Ұлттық арнаның 
барлық бағдарламасы 100 
пайыз қазақша, тіпті бар лық 
қызметшілер де қазақ ті лін
де сөйлейтіні қатты қуантты. 
Практика уақытында менің 
жетекшім әрі журналист 
ретінде үлгі тұтар тұлғам 
– Дана Нұржігіттің жур
налистік шеберлігі  тәнті етті. 
Бойында нағыз журналиске 
тән барлық қасиет бар десем 
артық айтпағаным. Дана ха
ным біздерге, болашақ жур

налистерге: «Ең алдымен кө
рермен мен оқырманды ой
ландыра алатындай бол. Тео
рия жүзінде меңгерем, жур
факта оқимын десеңдер, ол 
– құптарлық іс. Бірақ, кейде 
кейіпкермен бетпебет кел
ген кезде оқулықтан оқы
маған, оқытушының ес
кер тпеген дүниелері де ал
дыңнан шығуы мүмкін. Сені 
мамандықтың өзі шыңдайды. 
Әр кейіпкерің сені өсуге, 
дамуға жетелейді. Қай ортаға 
түскеніңе де көп нәр се 
байланысты. Сенің әр же
тістігіңе де қуана білетін 
әріп тестерің, басшыларың 
болса, ешқашан жерде 
қалмайсың» деген сөзде
рін әрдайым жадымда сақ
таймын. Тәжірибелік прак
тикада жүріп, жур на лис
тиканың оңай сала емес 
екендігіне көзім жетті. Сөй
леген сөзі мен ісіне үлкен 
жауапкершілікпен қарайтын 
журналист ағаапала рымыз
дан үйренгенім, түйгенім мол.

Оқу ордама осындай 
мүмкіндіктер бергені үшін 
ал ғысым шексіз. А.Бай тұр
сынов атындағы Қостанай 
мемлекеттік университеті – 
жас тық шағымыздың мәңгі
лік мекені, білімге сусын
даған бақытты кезеңіміздің 
куәсі. Болашағыма үлкен 
үміт ұялатқан, жақсы маман 
болуымыз үшін аянбай 
еңбек етіп жүрген ұстаз
дарыма дән ризамын. «Ары
стандай айбатты, жолбары
стай қайратты, мен жастарға 
сенемін!»,  деген Мағжан 
Жұма баевтың сөзін желге 
ұшырмай, сенімін ақтап, 
А.Бай тұрсынов атындағы 
оқу ордамыздың атына шаң 
жуытпай, алған біліміміз бо
лашақта алға тартатынына 
сенімдімін. 

Дала қоңырауы

Ұлы даланың ұлағатты ұстазы
Арайлым 
ҚАБИМОЛДАҚЫЗЫ,
ГӘФ журналистика 
мамандығының 2-курс 
студенті.

Оқу ордамызда Ы.Ал-
тынсариннің 175 жыл-
дығына арналған «Ұлы 
да ланың ұлағатты ұстазы» 
атты дөңгелек үстел өтті. 
Жиынға оқу және тәрбие жұ-
мыстарының проректоры 
Алмасбек Әбсадық пен ақын, 
жазушы Ақылбек Шаямет 
және Серікбай Оспанов қа-
тысты. 

Дөңгелек үстелдің қо нақ
тары Ы.Алтынсарин атын 
дағы дарынды ба ла ларға 
арналған мектеп интер
на тының «Қазақ тілі мен 
әдебиеті» пәнінің мұ ғалімі 
Нұғманов Ағыбай жә не 
Ы.Алтынсариннің Қос танай 
облыстық ме мо риалдық 
мұ ражайының қызметкері 
Шек тібаева Наз гүл болды. 
Бас қосу барысында, ең ал
дымен Алтынсариннің өмірі 
мен шығармашылық жолы 
жайындағы бейне материал 
көрсетілді.

Ыбырай Алтынсарин 

(шын аты — Ибраһим, 1841 
—1889) — қазақтың аса 
көр некті ағартушыпедаго
гы, жазушы, этнограф, 
фольклоршы, қоғам қай 
раткері. Ыбырай Алтын
сарин қазақтың ағар ту
шылық тарихында және 
ұлттық мектебінің қалып
тасуында терең із қалдырды. 

Әкесінен ерте айырылған 
ол атасының – белгілі би 
Балқожа Жаңбыршиннің қо
лында тәрбиеленді. Ыбы
рай бала кезінен бастап 
білімге және оқып білуге 
бейім екенін байқатты. Көп 
оқыды, Ресей қоғамының 
білімді адамдарымен жиі 
араласып тұрды. Орынбор
да оқып жүрген кезінде шы
ғыстанушы ғалым В.В Гри
горьевпен жақын таны сып 
алды. Ол өзінің бай кітап
ханасымен Ыбырай Ал
тын сариннің еркін пай да
лануына рұқсат етті. Білімге 
құштар жас бос уақытының 
бәрін де сол кітапханада 
өткізді. Білген үстіне біле 
түс сем деген құмарлықпен өз 
халқыма неғұрлым көбірек 
пайда келтірсем деген аб зал 
арманға ұмтылыс жас Ыбы
райдың өмірлік кредосына 
айналды. Өзінің мінезқұлқы 
жағынан қарапайым әрі ең

бексүйгіш еді, көп оқыды, 
өзге халықтардың қолжеткен 
табыстарын неғұрлым көб
і рек біле түссем деп ар
мандады. Алған білімін өз 
халқының пайдасына асы
руға талпынды.

Ыбырай "Қазақ хрес то 
матиясына" кірген өлең де
рінде де халықағарту идея
сын көтерді. Оның "Кел, ба
лалар, оқылық!", "Өнербі лім 
бар жұрттар" өлеңдері осын
дай мақсатта туған. "Кел, 
балалар, оқылық!" өлеңі жа
старды оқуға, білім алуға 
ша қырады:

Оқысаңдар, балалар,
Шамнан шырақ жағы лар. 

     Тілегенің алдыңнан
Іздемей-ақ табылар.
Бір Құдайға сыйынып,
Кел, балалар, оқылық!
Оқығанды көңілге
Ықыласпен тоқылық!
Өлеңнің әр шумағында 

оқудың әржақты пайдасын 
айта отырып, ақын соңғы 
жол дарды ылғи қайталап 
оты рады. Бұл жайында 
толық мәліметті универ си
теттің оқу және тәрбие жұ
мыстары жөніндегі прорек
торы Алмасбек Әбсадық 
слайд арқылы баяндап, 
сту дент тер қауымына тү
сіндіріп берді.

Ақын, бір жағынан, жас
тарды оқуға, білім алуға үн
десе, екінші жағынан, оқу, 
өнер, ғылымбілімге, оның 
жалпы халық үшін керек
тігіне еш мән бермейтін ескі 
көзқарасқа соққы береді. 
Өмірдегі сарқылмайтын 
мол байлық – білім екендігін 
айта келіп, білімге адамның 
қолы жету үшін, ерінбей оқу, 
қажымай еңбек ету керек
тігін түсіндіреді. Мұ ның 

барлығы да дүйім жұртқа 
аян. Дөңгелек үстелде Ы.Ал
тынсарин жайлы өзге де де
ректер мен тың жаңалықтар 
айтылды. Сонымен қатар, 
фи лология мамандығының 
студенттері ақынның өлең
де рін оқып, жиналған қа
уымды бір серпілтіп тастады. 
 Ыбырай таусылмайтын әңгі
ме, мол мұра, асыл қа зынамыз. 
Оны әспеттеп ұлық тау біздің 
парызымыз. Әр заман, тарихи 

әр кезең әлеу меттік құбылыстар 
өзі нің дарынды өкілдерін 
жарық қа шығарып отыраты
ны мәлім. Оның бірі Ыбырай 
Алтынсарин екені сөзсіз. Ол 
елдің мұң – мұқтажын көре 
біліп, халқының сол мұқ
тажына перзенттік махаб
баттын арнаған, туған хал
қының игілігі үшін бар күш 
жігерін жұмсаған ардақты аза
мат ретінде халық жүрегінен  
мәңгі орын алған тұлға. 
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Жастар ұйымы құрылды
Бөлтірік НҰРТАЙ,
ГӘФ журналистика 
мамандығының 3-курс 
студенті.

Университет 
жастарының бастауымен 
оку ордамызда жаңа жоба, 
жаңа ұйым өз жұмысын 
бастап кетті. 

Ахмет Байтұрсынов атын     
дағы білім беру ордасы үшін 
мұндай бастама керекақ. 
Жаңа жоба бастаған жі гіт
тердің атқарып жатқан жұ
мыстары, мақсатмін дет те  
 рі мен ұстанымдары ту ра
лы білу үшін ұйымның бел
сенді мүшесі Мырза бек Бек 
бердімен сұх бат жасап көр дік.

- Оқырмандарға ұй ым 
жайлы шағын ақпа рат бере 
кетсеңіз. 

 "Даму" жастар ұйы мы 
А.Байтұрсынов атын да ғы ве
теринария және мал ша руа
шылығы факуль тетін де құ
рылды. Нақты уақытын айт 
сақ, 22 ақпаннан бастап өз 
жұмысын бастады. «Даму»  
студенттерді жанжақты да
мытып, олар ға отансүйгіштік 
пен әділ дікті, ұйымшылдық 
пен иман дылықты дәріптейтін 
ұйым.

- Бастама басшысы кім, 
ұй ым құрамы қандай?

 «Даму» ұйымы бес ба
ғыт бойынша жұмыс істейді. 
Әр бағыттың өз жетекшісі 
бар. Мысалға, бірінші ба
ғытымыз – спорт. Оған Қам
бар Нұрғали мен Мырза
бек Бекберді жауапты, Екін
ші бағыт – өнер. Оған Хай
рулла Абылай жауап ты. 
Үшіншісі  кездесу. Оған 

Кенже Бақытжан мен Құт
тымұрат Дінмұқамет жауап 
береді. Төртінші бағыт – ішкі
сыртқы да му. Серікбай Айха
ным мен Нұртазина Салияның 
ба ғы ты. Ал соңғы, бесінші ба
ғыт – қайырымдылық жасау. 
Бұл бағыт бойынша Тө ле ген 
Ермек пен Серікбай Бек зат 
жұмыс істейді. 

- Бұл ұйым қандай мақ-
сатпен құрылды?

 Дарынды және бастама
шыл жастарды дамыту мақ
сатымен құрылған. Осы мақ
саттарға жету үшін ке ле сі та
лаптар қойылды: 

1. Жастардың санасында 
патриоттық сезімді, жау ап
кершілік пен толе рант тықты 
тәрбиелеу; 

2. Болашақта өмірлік жағ
дайда қажет болатын дағды 
мен ұстанымды дамыту; 

3. Студенттер мен бас қа 
да жастар қоғамдық ұйым
дары арасындағы қа рым
қатынасты дамыту; 

4. Студенттер үшін қо ғам  
 да беделді азаматтармен жүз
десусұхбаттасу өткізу; 

5. Студенттердің универ
си тет қабырғасындағы іс 
ша ра ларға белсене қаты су ы 
 на атсалысу; 

6. Студенттердің бойын
дағы мейірімділік пен қай
ырымдылық қасиеттерін ар
тырып, қайырымдылық іс тер
ді жүзеге асыру; 

7. Студенттердің баста
малары мен идеялары жан

жақты қолдау.
- Жаңа жобаның қандай 

да бір нәтижесі бар ма?
  Ең алғашқы ісшарамыз 

Рудный қаласындағы қарт
тар мен мүгедектерге арнал
ған жалпы үлгідегі №2 Руд
ный интернат үйіне қай ы 
 рым дылық жасаумен баста
лды. Сонан соң өзіміздің фа  
культеттің атынан 8наурыз
ға арналған мерекелік ісша
раға белсенді қатыстық. Онда 
«Дамудың» атынан әншілер, 
жайдарманшы лар өнер көр
сет ті. №1 жатақханаға ба
рып, университеттің бас  
шы ларының көмегі мен, «Да
му дың» ұйымдастыруымен 
қыздарға мерекелік ісшара 
өткіздік. Жоспарларымыз 

да көп. Студенттерді өнерге 
тарту, оларды мерекелік іс 
шараларға қатыстыру. 

- Университет тарапы-
нан қолдау бар ма?

 Әрине, оқу орнының бас
шылары әрқашан қолдау 
білдіріп отырады. Мысалға, 
Рудный қаласына барып келу
ге автокөлік берген болатын.

Мұндай ұйымдардың жас  
тар ға берері мол. Олар
ды өнерге тарту және иман
дылыққа баулу, кез келген 
бағыттарда студенттерді да
мытуға көп септігі ти еді. 
Студенттер осы бағыт тарда 
жетістіктерге же тіп жат
са сол біздің жеңісі міз деп 
есептеймін.

Оқытушыларға алғыс айтамын
Серпін-2050   

Перизат ОҢАЙБЕК,
ГӘФ журналистика 
мамандығының  
1-курс студенті.

«Серпін-2050» 
әлеуметтік жобасы 
Мемлекет басшысы 
Нұрсұлтан Назарбаевтың 
«Қазақстан-2050» Страте-
гиясында айқындалған 
басымдықтарды жүзеге 
асыруға бағытталған іс-
шаралардың қатарына 
кіреді.

Аталған жоба бойынша 
А.Байтұрсынов атындағы 
Қос танай мемлекеттік уни
вер ситетіне оңтүстіктің ту
малары келіп, білім алып 
жа тыр. Осы бағдарламаның 
грантын иеленген студент
термен сұхбаттасып, ой бө
ліскен болатынбыз.

1. Неліктен басқа қа ла-
ны емес, Қостанай қала-
сын таңдадыңыздар?

Гүлнұр Мықтыбек, Вет-
фак 1-курс студенті: 

 Менің атаанам мен әп
кем Қостанай қаласына оқу
ға түсуімді қалады. Қос та
най дың табиғаты өзіме де 
ұнайды. Сондықтан Тобыл 
өңі рінде оқуға келдім. 

Дастан Бейсенбай, Вет-
фак 1-курс студенті: Оқу 
ор нын таңдар алдында Қос
та найда болған адамдардан 

мәлімет алдым. Көпшілік 
ша  ғын қаланы таза, тұрғын
да ры мәдениетті деп мақ
тай жөнелді. Жақсы пі
кір айтылған соң батыл 
қадам жасадым. Қа зір гі 
уақытта өзімнің таң дау ыма 
өкінбеймін. Қоста най дың 
ке ремет қала еке ніне көзім 
жетті. 

Еркемай Мұта ли ева, 
ақ   па- раттық технология-
лар фа культетінің 1-курс 
сту  денті: Қостанай маған 
әсем табиғатымен, жайдарлы  
адам  дарымен, таза лы ғы мен 
ұнады. Міне, оқып жатқа
нымызға 7 ай болды. Осы 
қаланың уақытша болса 
да тұрғыны болғаны ма 
қуанамын.

2. Оқу жылының ал ғаш-
қы айларында орыс ті лі 

са бағы көптеген 
с т у  д ен т т е р  г е 
қиын дау болды. 
Ал сіз дерге қалай 
әсер етті?

Гүлнұр Мық-
ты бек, Ветфак 1 
-курс студенті: 

 Әрине, алғаш
қы айларда орыс 
тілінен қатты қи
налдық. Қала тұр
ғындарының көп  
ші лігі орыс ті лін  де 
сөй лейді, сон дық
тан үйрену ге тура 
келді.

Дастан Бейсен-
бай, Ветфак 1 

-курс студенті: 
 Оңтүстік Қазақстан об  

лы сы халқының дені қазақ
тар болғандықтан, орыс ті лі 
көп қолданылмайды. Ал 

мұн да қаланың 80% 
тұрғы ны орысша 
сөй лейді десем қате
леспеймін. Бұл, әри
не, бізге әсерін ти
гіз ді. Мен де орыс 
тілі нен алғашында 
қи  нал дым.

Еркемай Мұ та  -
ли ева, ақпа  рат  тық 
т е х н о  л о г и я  л а р 
ф а  к у л ь   т е т і н і ң 
1-курс студенті: 

 Алғашқы күн нен 
бұл пәннің қиын
шылығын сезін дім, 
дегенмен, уақыт өте 
келе талпынысым 
мен оқытушым Сар
манова Фарида 
Тоғыз байқызының 
арқа сында қиын дықты 
жеңдім.

3. Қазір орыс тілінде ер-   
кін сөйлей ала-
сыздар ма? Жеті 
ай ішінде не үй-
рендіңіздер?

Гүлнұр Мық ты-
бек, Ветфак 1-курс 
студенті: 

 Еркін сөйлей
мін деп ай та ал
маймын. Ең басты
сы үйреніп жа
тырмын. Оқы ту 
шым Баяхме това 
Ай сұ лу Ахметбек
қызының арқа сын
да оқуыма үлгеріп 
жүр мін. Сондықтан 
ол кісіге ай тар ал

ғысым шексіз.
Дастан Бейсенбай, Вет-

фак 1-курс студенті: 
- Бұрынғыға қарағанда 

жақ сы. Жеті ай аз уақыт емес. 
Сондықтан осы айлар ішінде 
акөп нәрсені үй рендім деуге 
болады.

Еркемай Мұталиева, ақ - 
па раттық технологиялар 
фа культетінің 1-курс сту-
денті: Еркін сөйлей аламын 
деп айта алмаймын. Барын
ша дұрыс сөйлеуге тырыса
мын. Алғашында қиын бо
лып көрінген тапсырма
лар мен ережелер қәзір бір
ша ма жеңілдеді. Осының 
бәрі оқытушым Фарида 
Тоғызбайқызының еңбегі. 
Сон дықтан ол кісіге айтар 
алғысым шексіз.
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Путешествия

Братья-близнецы
Аружан МЕЩАНОВА, 
студентка 2 курса ГСФ
специальность 
«журналистика»

Такое явление как близне-
цы в нашем обществе не ново и 
давно не вызывает удивлений. 
Близнецы рождаются доволь-
но часто и составляют среди 
нас значительное число. 

Теоритические подсче-
ты показывают, что в насто-
ящее время в мире должно 
проживать около 100 милли-
онов близнецов. Мы реши-
ли узнать о некоторых под-
робностях жизни близнецов 
Данияра и Бахтияра Толеш. 
Они  учатся на 1-м курсе фа-
культета информационных 
технологий.  И  почти с само-
го появления в его стенах за-
явили о себе с позиции  ак-
тивных студентов.  На наши 
вопросы ответил старший из 
близнецов Данияр Толеш.

- Скажи, Данияр, есть 
ли какие-либо преиму-
щества в наличии брата- 
близнеца?

- Я думаю, что преиму-
щества несомненно есть. Я 
очень рад, что у меня есть 
брат- близнец. В детстве мне 
очень не нравилось, что мы 
с братом похожи, так как я 
всегда хотел быть отдель-
ной личностью. Я смотрел на 
брата и видел, что мы с ним 
одинаковые во всем, в то вре-
мя как другие были не похо-
жи ни на кого. Но сейчас всё 
наоборот, у меня есть брат и 
я бесконечно рад, что мы как 

одно целое.  Нам намного лег-
че и быстрее подружиться с 
людьми, чем другим. Ведь  
близнецам люди уделяют на-
много больше внимания. 

- Как выбирали про-
фессию? Сразу ли приш-
ли к единогласному мне-
нию или были расхожде-
ния в выборе?

- Профессию мы выбра-
ли вместе. Нас давно при-
влекали технологии. Мы как 
и раньше смотрим и узнаем, 
что нового происходит в сфе-
ре инноваций. Многие счи-
тают, что мы должны были 
идти по разным специаль-
ностям. Лично я так не счи-
таю, нам нравится наша про-
фессия одинаково. Поэтому 
разногласий у нас никогда 
не было.

 - Как часто вы ссори-
тесь и ссоритесь ли вооб-
ще?

- Ссоримся мы довольно 
часто и причин бывает мно-
го. Они могут быть как пустя-
ковые, так и серьёзные,  но не-
смотря на это мы очень друж-

ные. В детстве мы могли ссо-
риться между собой, но если 
кого-то из нас обижали, то 
мы всегда заступались друг за 
друга. В случае ссоры каждый 
из нас внутри знает и понима-
ет, что это все ненадолго.

- Бытует мнение, что 
существует некая эмо-
циональная связь между 
близнецами, правда ли 
это?

- Эмоциональная связь 
между нами присутствует. Но 
это не значит, что мы можем 
читать мысли друг друга и т д. 
Мы 19 лет жили в одном доме, 
в одной комнате, учились в 
одной школе, в одном клас-
се. Мы сидели за одной пар-
той. Почти все друзья у нас 
общие. Мы почти всегда и 
везде вместе, поэтому мы хо-
рошо понимаем друг друга. 
Как-то нам сказали: "Назо-
вите на счёт 3 какую- нибудь 
букву, и мы оба назвали бук-
ву "М". Такие случаи проис-
ходят нечасто, но они быва-
ют.

- Если да, то на какой 

самый длительный срок 
расставались и испыты-
ваете ли вы дискомфорт, 
находясь поодиночке?

- Расставались мы несколь-
ко раз. Самый длительный 
срок был тогда, когда я уехал в 
Балдаурен (Республиканский 
Учебно-Оздоровительный 
Центр) на 20 дней. Мне было 
некомфортно одному в чужом 
месте. Было непривычно всё 
делать одному, так как при-
вык,  что я всегда с братом, но 
мне тогда было 15 лет и я так 
сильно не переживал.

- Какая реакция у окру-
жающих? Всегда ли ти-
пичная?

- Там, где мы родились, 
нас знали и вопросов как 
правило не возникало. Од-
нако после переезда в  Коста-
най нам довелось столкнуть-
ся с неоднозначной реакци-
ей людей, не знавших нас ра-
нее. Но сейчас мы стали при-
выкать, и это не вызывает у 
нас дискомфорта.

-  Расскажи о нестан-
дартных  ситуациях в 
жиз ни. 

- Грех было не пользо-
ваться тем, что мы близне-
цы, поэтому мы очень часто 
разыгрывали людей. Так 
как по внешности нас мо-
гут различить, мы чаще ра-
зыгрывали по телефону. У 
нас практически одинако-
вые голоса, поэтому трубку 
может взять любой из нас и 
свободно разговаривать за 
нас обоих. У нас очень мно-
го смешных моментов, но 
про них можно рассказы-
вать очень долго.

Семестр в Португалии
Динара АБДИРОВА, 
студентка 2 курса ГСФ
 специальность 
«журналистика»

Португалия. Коимбра. Студент КГУ.  Вы возможно подума-
ете, что же связывает эти три разные на первый взгляд слова. 
Итак, студент 4-ого курса специальности "Электроэнергетика" 
инженерно-технического факультета  Санжар Такенов по ака-
демической мобильности проучился семестр в университете 
Coimbra в Португалии. 

Вероятно, каждый студент хоть раз задумывался о том, 
как учатся в других странах, какие существуют отличия в об-
разовательном процессе и в студенческой жизни. Но немно-
гим удаётся поступить в зарубежные учебные заведения или 
проучиться семестр. Санжар стал одним из тех, кто вытянул 
счастливый билет, причём два раза, побывав студентом уни-
верситета  США и Португалии. 

Санжару предоставили возможность самому выбрать стра-
ну и университет. Отправив транскрипт и анкету в десятки вузов, 
ему недолго пришлось ждать ответа, и в скором времени он со-
бирал чемодан и необходимые документы в Португалию, город 
Коимбра. 

– Коимбрский университет – старейшее учебное заведение 
Португалии и один из старейших в Европе, которому более 700 
лет. Образование имеет ряд отличий, применяются различные 
методы обучения,  но как и в нашей стране, действует кредитная 
система, правда, у них она совершенно другая. Каждый студент 
выбирает цикл предметов, а пары идут в среднем по два часа, пе-
рерыв составляет пять минут. 

Казахстанский студент быстро адаптировался, так как не пер-
вый раз был заграницей. По программе "Global Ugrad" он обу-
чался первый семестр третьего курса в университете США, штат 
Теннесси.

– Я оказался один, если в США были и другие студенты из Ка-
захстана и стран СНГ, то в Коимбре не было никого, кроме сту-
дентов из Испании, Бразилии. 

Неожиданностью для Санжара было не только отсутствие 
студентов,  близких по геграфическому положению, но и то, что 
не все в городе владели английским, поэтому приходилось изъ-
ясняться жестами. Несмотря на языковой барьер жители и сту-
денты  оказывали помощь Санжару в любой ситуации. Народ 
Коимбри для студента оказался гостеприимным и толерант-
ным.

– Еще одно отличие в системе образования состоит в том, что 
перед началом занятия преподаватель спрашивает у студентов, 
на каком языке проводить урок. Если среди учащихся имеют-
ся интернациональные студенты, то занятия ведутся на англий-
ском языке. Понятно, что португальскому студенту легче вопри-
нимать информацию на родном языке, но благодаря мне вся ау-
дитория училась на английском. Я имел приоритет, такие были у 
меня  возможности.

Санжар планирует поступать в магистратуру зарубежного уни-
верситета, а по приезду внести свой вклад в развитие отечественной 
инженерии. 

– Обязательно вернусь на Родину, ведь благодаря нашей стра-
не мне выпала возможность  узнать культуру и образование двух 
стран – США и Португалии. В республике, даже в городе созда-
ны все условия для реализации каждого студента, конечно, 
для этого нужно проходить кое-какие этапы, но без это-
го невозможно. Всё зависит от самого человека, требуется  
колоссальный труд и терпение для достижения заданной 
цели. 

Мнения

Хотят ли студенты 
учиться?

Татьяна НАЗАРУК, 
студентка 2 курса ГСФ 
специальность 
«журналистика»

В чем сила, брат? Ко-
нечно же, в ньютонах! А я 
могу поспорить и сказать, 
что сила все-таки в знани-
ях. Самосовершенствова-
ние и познание окружаю-
щего мира – это чудесней-
ший подарок человеку. Но 
сегодня очень сложно со-
средоточиться на учебе и 
заниматься штудировани-
ем интереснейших мно-
готомников. С появлени-
ем гаджетов и вездесуще-
го интернета студенты от-
дают предпочтение раз-
влечениям, часто забывая 
о том, что есть куча полез-
ных сайтов и приложений 
для учебы. Но все ли так 
печально на самом деле? 
Хотят ли студенты впиты-
вать знания или им вовсе 
это неинтересно?

Студентка ГСФ:
– Я очень люблю учить-

ся и познавать что-то но-
вое. Человек всегда должен 
стремиться к развитию са-
мого себя, и если этого не 
происходит, то начинается 
обратный процесс. Неда-
ром говорят: «Век живи – 
век учись». Я всем советую 
найти для себя что-то инте-
ресное и наслаждаться по-
знанием нового.

Студентка ЭФ:
– Я учиться хочу, но мой 

университет не создает для 
этого условий: занятия про-
ходят скучно и неинтересно, 
преподаватели не стремят-
ся нас чему-либо научить, не 
проводят мероприятия для 
вовлечения студентов в учеб-
ный процесс. Иногда смо-
тришь на все происходящее  
и думаешь: «Если преподава-
тели не любят этот предмет, 
то зачем мне его учить?»

Студентка ФВиТЖ:
– На этот вопрос я бы отве-

тила так: конечно же, к учебе 
есть тяга. Ведь я поступала в 
университет именно для того, 
чтобы получить знания, уло-
жить их в голове и в дальней-
шем их применять. Стрем-
люсь учиться на 5 не для вы-
соких баллов и повышенной 
стипендии, а для того чтобы 
максимально усвоить мате-
риал, который нам дают пре-
подаватели. Иногда появ-
ляется лень, но я научилась 
с ней бороться. Всегда вспо-
минаю, для чего мне нужно 
учиться: чтобы в дальнейшем 
построить карьеру и быть не-
зависимой. Учусь  именно 
для себя. В конце хочу доба-
вить, что знания – это дей-
ствительно сила.

Студентка ФИиП:
– Конечно, в глобальном 

смысле я хочу учиться, но 
меня часто одолевает лень. Я 
люблю учиться, узнавать что-
то новое, но только если мне 
это интересно. А в универси-
тете в основном преподают 
скучно. Вот и вся причина.

Студент ГСФ:
– Учиться мне нравит-

ся. Но я не люблю, когда об-

учение путают с воспитани-
ем. Наши преподаватели этим 
грешат.

Свою точку зрения на этот 
счет высказали и два имени-
тых профессора нашего уни-
верситета.

Ольга Григорьевна 
Кун гурова, кандидат фи-
лологических наук, до-
цент ВАК, профессор 
КГУ:

– Хочу сказать, что боль-
шинство моих студентов 
учиться хочет, ведь у нас 
преподают такие интерес-
ные дисциплины, напри-
мер, риторику. Некоторые 
студенты подходят ко мне 
и спрашивают о проблемах 
произведений-утопий, хотя 
мы это вообще не изучаем. 
Это говорит о том, что тяга к 
знаниям определенно есть. 
Конечно, есть и те, кто учит-
ся для мамы, диплома, пре-
стижа, но их, к счастью, не 
большинство.

Юрий Яковлевич 
Бондаренко, доцент  ка-
федры философии, кан-
дидат философских 
наук:

– Надеюсь, что все-таки 
большая часть хочет учить-
ся. А насчет тех, кто учить-
ся не хочет, хочу сказать, 
что на это есть две основ-
ные причины. Первая – 
система образования и ее 
бальная система оценива-
ния. Сегодня студент, к со-
жалению, учится не ради 
знаний, а ради баллов. И 
это прискорбно. По этой 
же причине ребята не лю-
бят посещать лекции, ведь 
на них невозможно полу-
чить оценку. Вторая при-
чина – пресыщенность ин-
формацией. Раньше мы не 
могли найти нужные кни-
ги, нужные материалы, а 
сегодня, наоборот, этой ин-
формации очень много, и 
студенты буквально в ней 
утопают. Каждую секунду 
мы получаем новые дан-
ные с помощью гаджетов, 
на улице кричит реклама, 
дома работает телевизор... 
Мы пресытились инфор-
мацией и пытаемся от нее 
спрятаться. Сегодня даже 
на философском факульте-
те МГУ студент не в состоя-
нии выслушать целую лек-
цию. Мы приучили себя 
питаться микродозами ин-
формации (короткие кли-
пы и тексты), потому что 
нам так легче. Эта пробле-
ма стоит очень остро.

Выходит, что голоса рас-
пределились равномер-
но? Кто-то стремится из-
влечь пользу из каждого за-
нятия, а кто-то в это время 
сладко спит. Главный вопрос 
в том, что нужно сделать, что-
бы у студентов не было жела-
ния спать на парах, а наобо-
рот, им хотелось бежать через 
весь город на лекцию? Это за-
дача преподавателей. Я при-
зываю сделать занятия ин-
тереснее. А студенты, в свою 
очередь, должны наконец по-
нять, что выйти спустя 4 года 
из стен университета с пустой 
головой – стыдоба.


